
RADA GMINY 
CEWICE 

Protokół Nr XVII/2020 
z sesji Rady Gminy Cewice 

w dniu 14 maja 2020 r. 

Obecni na sesji: 
- radni wg listy obecności, 
- sołtysi wg listy obecności, 
- Wójt Gminy, 
- radca prawny, 
- protokolant. 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Wiesław Keller przywitał 
wszystkich zebranych i otworzył X V I I sesję Rady Gminy Cewice. Stwierdził 
prawomocność obrad, ponieważ obecnych było 15 radnych. W dalszej części 
Przewodniczący Rady poprosił zebranych o zachowanie szczególnych środków 
ostrożności z uwagi na panującą epidemię koronawirusa w Polsce. 

Ad. 2 

Pan Wiesław Keller odczytał porządek obrad, który przedstawiał się 
następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu bez odczytywania z ostatniej sesji Rady Gminy 

Cewice. 
4. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę nr XXII/108/2019 z dnia 

20.11.2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Lęborskiemu 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice 
na rok 2020 

1 



a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/121/2019 Rady 
Gminy Cewice z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Cewice na lata 2020-2032 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę nr XV/136/2020 Rady Gminy 
Cewice z dnia 12 marca 2020 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Banku 
Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie działań 
finansowych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej 
w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie aktualności Studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Cewice oraz 
miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 



10. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XV/139/2020 Rady 
Gminy Cewice z dnia 12 marca 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie nieruchomości gruntowej stanowiącej mienie Gminy Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XV/140/2020 Rady 
Gminy Cewice z dnia 12 marca 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie nieruchomości gruntowych stanowiących mienie Gminy Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XV/141/2020 Rady 
Gminy Cewice z dnia 12 marca 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na 
oddanie w dzierżawę nieruchomości 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
gruntowej stanowiącej mienie Gminy Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 
nieruchomości stanowiącej mienie Gminy Cewice 
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a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki 
tej opłaty 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
właścicieli nieruchomości i trybu składania deklaracji 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

17.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informacje Wójta 
Gminy. 

18.Informacje Przewodniczącego Rady Gminy: 
a) przedstawienie wniosków i opinii komisji stałych, 
b) pozostałe informacje. 

19.Interpelacje i zapytania, zgłaszane postulaty i oświadczenia radnych. 
20.Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
21. Zapytania i oświadczenia sołtysów i przewodniczących zarządów 

jednostek pomocniczych. 
22. Zamknięcie obrad sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy - Pan Wiesław Keller zapytał, czy ktoś 
chciałby zgłosić uwagi do przedstawionego porządku obrad? 



Wójt Gminy Cewice - Pan Jerzy Bańka zgłosił wniosek dot. wprowadzenia do 
porządku obrad X V I I sesji Rady Gminy Cewice punktu 7A o treści: podjęcie 
uchwały w sprawie wprowadzenia za część roku 2020 zwolnienia z podatku od 
nieruchomości gruntów, budynków i budowli związanych z prowadzeniem 
działalności gospodarczej, wskazanym grupom przedsiębiorców, których 
płynność finansowa uległa pogorszeniu z powodu COVID-19 

Za niniejszym wnioskiem radni Rady Gminy Cewice głosowali następująco: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 
Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Porządek obrad X V I I sesji Rady Gminy Cewice, po uwzględnieniu 
wprowadzonych zmian przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu bez odczytywania z ostatniej sesji Rady Gminy 

Cewice. 
4. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę nr XXII/108/2019 z dnia 

20.11.2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Lęborskiemu 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice 
na rok 2020 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/121/2019 Rady 
Gminy Cewice z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Cewice na lata 2020-2032 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
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c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę nr XV/136/2020 Rady Gminy 
Cewice z dnia 12 marca 2020 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Banku 
Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie działań 
finansowych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej 
w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

7 A. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia za część roku 2020 
zwolnienia z podatku od nieruchomości gruntów, budynków i budowli 
związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, wskazanym 
grupom przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu 
z powodu COVID-19 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie aktualności Studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Cewice oraz 
miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 



10. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XV/139/2020 Rady 
Gminy Cewice z dnia 12 marca 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody 
na zbycie nieruchomości gruntowej stanowiącej mienie Gminy Cewice 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XV/140/2020 Rady 
Gminy Cewice z dnia 12 marca 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody 
na zbycie nieruchomości gruntowych stanowiących mienie Gminy 
Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XV/141/2020 Rady 
Gminy Cewice z dnia 12 marca 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na 
oddanie w dzierżawę nieruchomości 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
gruntowej stanowiącej mienie Gminy Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 



14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 
nieruchomości stanowiącej mienie Gminy Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki 
tej opłaty 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
właścicieli nieruchomości i trybu składania deklaracji 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

17.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informacje Wójta 
Gminy. 

18.Informacje Przewodniczącego Rady Gminy: 
a) przedstawienie wniosków i opinii komisji stałych, 
b) pozostałe informacje. 

19.Interpelacje i zapytania, zgłaszane postulaty i oświadczenia radnych. 
20.Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
21. Zapytania i oświadczenia sołtysów i przewodniczących zarządów 

jednostek pomocniczych. 
22. Zamknięcie obrad sesji. 

Za przyjęciem odczytanego przez Przewodniczącego Rady Gminy Cewice 
porządku obrad X V I I sesji Rady Gminy Cewice z wprowadzonymi zmianami, 
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radni głosowali w następujący sposób: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z X V I sesji 
sporządzono w terminie zgodnym ze Statutem Gminy Cewice, został on 
przesłany do zapoznania się wszystkim radnym, a także przed sesją wyłożony 
był do wglądu w sali obrad nr 1 Urzędu Gminy, w celu zapoznania się. 

Uwag do protokołu nie było, więc przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
protokołu z X V I sesji Rady Gminy Cewice bez odczytywania: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Ad. 4 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały zmieniającej Uchwałę nr XXII/108/2019 z dnia 20.11.2019 r. 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Lęborskiemu. 

Pan J . Bańka - Wójt Gminy przedstawił wyjaśnienia do projektu uchwały 
na podstawie uzasadnienia, które stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu. 

Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. Następnie 
poinformowała, że w Starostwie Powiatowym w Lęborku odbyło się spotkanie 
w niniejszej sprawie, na którym uzyskano zapewnienie, że Gmina Cewice 
również otrzyma wsparcie finansowe ze strony Powiatu Lęb. w momencie, gdy 
będzie remontowana droga powiatowa na terenie Gminy Cewice. 

Pan Keller poinformował, że w spotkaniu w Starostwie Powiatowym w Lęborku 
brał udział Wójt Gminy Cewice, Pan Keller i Pani M. Reclaf. Podkreślił, 
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że spotkanie było owocne i wyrażało wolę współpracy Gminy Cewice 
z Powiatem. Informacja na temat tegoż spotkania ma zostać zamieszczona na 
stronie internetowej Powiatu Lęborskiego. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 5 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice 
na rok 2020. 

Wyjaśnień do uchwały udzielił Wójt Gminy Cewice na podstawie uzasadnienia 
do niniejszej uchwały, które stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Radna Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pan Grzegorz Patyka przedstawił pozytywną opinie do odczytanego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Cewice. 

Pozytywną opinię do odczytanego projektu uchwały przedstawiła również Pani 
Anna Kubica w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu Rady Gminy Cewice. 

Maria Bachan - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej również przedstawiła 
pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu w/w Komisji. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, 
więc przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
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za - 15, 
przeciw - O, 
wstrzymujących się - 0. 

Ad. 6 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/121/2019 Rady Gminy 
Cewice z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Cewice na lata 2020-2032. 

Pan J . Bańka - Wójt Gminy przedstawił zmiany do projektu uchwały 
na podstawie uzasadnienia, które stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu. 

Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pan Grzegorz Patyka przedstawił pozytywną opinie do odczytanego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Cewice. 

Pozytywną opinię do odczytanego projektu uchwały przedstawiła również Pani 
Anna Kubica w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu Rady Gminy Cewice. 

Maria Bachan - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej również przedstawiła 
pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu w/w Komisji. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 
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Ad. 7 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały uchylającej uchwałę nr XV/136/2020 Rady Gminy Cewice 
z dnia 12 marca 2020 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Banku Gospodarstwa 
Krajowego na wyprzedzające finansowanie działań finansowych ze środków 
pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w ramach Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. 

Wyjaśnień do uchwały udzielił Wójt Gminy Cewice. Uzasadnienie do niniejszej 
uchwały stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Radna Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 7 A 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie wprowadzenia za część roku 2020 zwolnienia 
z podatku od nieruchomości gruntów, budynków i budowli związanych 
z prowadzeniem działalności gospodarczej, wskazanym grupom 
przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu z powodu 
COVID-19. 

Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do powyższej uchwały. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. Podkreślił, że należy pomagać 
przedsiębiorcom w tej trudnej sytuacji. 

Radca Prawny Urzędu Gminy - Pan Patryk Celmer poinformował, 
że w świetle art.l5p ust.l ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych 
rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 
COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 
kryzysowych (Dz. U. z 2020 r., poz. 374 ze zm.), rada gminy uzyskała 
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uprawnienie do wprowadzania w drodze uchwały zwolnień w zakresie podatku 
od nieruchomości za część roku 2020 wskazanym grupom przedsiębiorców, 
których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem 
negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19. Aby uzyskać 
zwolnienie z podatku od nieruchomości należy spełnić dwa warunki: prowadzić 
działalność gospodarczą w dniu 20 marca br. tj. w dniu ogłoszenia Komunikatu 
Komisji Europejskiej z dnia 20 marca 2020 r. „Tymczasowe ramy środków 
pomocy państwa w celu wsparcia gospodarki w kontekście trwającej epidemii 
COVID-19 )2020/C 91 1/01) (Dz. Urz. U E C 911 z 20.03.2020, str. 1) i złożyć 
formularz stanowiący załącznik do niniejszej uchwały do 30 czerwca br. 
Omówił również kwestie dot. subwencji wyrównawczej. 

Radna, Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Przewodniczący Rady podkreślił, że uchwała jest b. pozytywna. Rada Gminy 
Cewice bardzo dużo czasu poświeciła na tą uchwałę, badając również skutki 
finansowe. Następnie zarekomendował podjęcie uchwały. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 8 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Cewice oraz miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego. 

Wyjaśnień do uchwały udzielił Wójt Gminy Cewice na podstawie uzasadnienia 
do niniejszej uchwały, które stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
Poinformował również, że w niniejszej sprawie odbędzie się spotkanie, którego 
termin poda w najbliższym czasie. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

13 



i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice. 

Pan A. Wenta zapytał: „dlaczego niektóre tereny rolne nie zostały zmienione na 
zabudowę jednorodzinną mieszkaniową?" 

Wójt wyjaśnił, że jest to związane z zapisami w ustawie, które blokują 
tworzenie nowych siedlisk i określa się to w przeliczeniu na liczbę 
mieszkańców. W Gminie Cewice jest tych terenów zbyt wiele. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 9 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

Wójt Gminy Cewice - Pan Jerzy Bańka udzielił wyjaśnień do przedstawionej 
uchwały na podstawie uzasadnienia do niniejszej uchwały, które stanowi 
załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Radny - Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 min przerwy. 

Stan Rady po przerwie - 15 radnych 
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Ad. 10 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XV/139/2020 Rady Gminy 
Cewice z dnia 12 marca 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 
nieruchomości gruntowej stanowiącej mienie Gminy Cewice. 

Pan Jerzy Bańka - Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do przedstawionej 
uchwały na podstawie uzasadnienia, które stanowi załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

Na obrady sesji przybył Pan Maciej Szreder pełnomocnik firm: Ruben Polska 
Sp. z o.o. i Ruben Sp. z o.o. Przedstawił informacje na temat planowanej 
produkcji brykietu z tekstyliów w miejscowości Kamieniec. 

Pan Wiesław Keller zapytał kiedy rozpocznie się produkcja brykietu 
z tekstyliów. 

Pan Szreder poinformował, że jest to uzależnione od uzyskania decyzji 
środowiskowych. Planuje się ruszyć z produkcją na przełomie września 
i października. Podkreślił, że produkcja brykietu nie będzie miała ubocznych 
skutków oddziaływania na środowisko i że jest to innowacyjna technologia 
produkcji. 

Pan Keller zwrócił uwagę na obawy mieszkańców Kamieńca odnośnie 
działalności wspomnianej firmy, i możliwości rozwoju gryzoni 
w zgromadzonych tekstyliach na terenie firmy. 

Pan M. Szreder wyjaśnił, że podjęto działania w celu wynajęcia hal w 
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okolicznych miejscowościach i tam będzie wywożony materiał służący do 
produkcji brykietu. 

Pan Partyka zapytał się o przeznaczenie brykietu z tekstyliów. 

Pan Szreder wyjaśnił, że brykiet będzie wykorzystywany w cementowniach 
na Węgrzech w Turcji, Nigerii i w Egipcie i są już na to podpisane kontrakty. 
Następnie opuścił obrady X V I I sesji Rady Gminy Cewice. 

Pan Keller zasygnalizował, że rozwój i działalność firmy Ruben przyczyni się 
do wzrostu dochodów Gminy Cewice. 

Wójt Gminy podkreślił, że wszelkie wieloletnie zaległości firmy Ruben wobec 
Gminy Cewice na chwilę obecną zostały uregulowane. 

Ad. 11 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XV/140/2020 Rady Gminy 
Cewice z dnia 12 marca 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 
nieruchomości gruntowych stanowiących mienie Gminy Cewice. 

Jerzy Bańka - Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do przedstawionej 
uchwały na podstawie uzasadnienia, które stanowi załącznik nr 12 do 
niniejszego protokołu. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Pan Z. Tryba stwierdził, że sprzedaż nie wchodzi w rachubę. Zapytał czy dalej 
teren będzie dzierżawiony. 

Wójt wyjaśnił, że jest możliwość zmiany klasyfikacji terenu i w przyszłości 
teren będzie sprzedany. Na chwilę obecną biegnie dzierżawa. 

Pan P. Celmer - radca prawny Urzędu Gminy w Cewicach, wyjaśnił że wody 
płynące są własnością Skarbu Państwa, w zarządzie spółki pn. Wody Polskie, 
które zarządzają tą nieruchomością. 
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Radny W. Keller poprosił radnych, komisje R G oraz pracowników UG o głębszą 
analizę dokumentacji zwianych z tego rodzaju przygotowywaniem uchwał, aby 
uniknąć w przyszłości wszelkich błędów. 

Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 12 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XV/141/2020 Rady Gminy 
Cewice z dnia 12 marca 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na oddanie 
w dzierżawę nieruchomości. 

Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do powyższej uchwały, na podstawie 
uzasadnienia do niniejszej uchwały, które stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu. 

Radny Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 13 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 
stanowiącej mienie Gminy Cewice. 

Pan Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do powyższej uchwały, 
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na podstawie uzasadnienia do niniejszej uchwały, które stanowi załącznik 
nr 14 do niniejszego protokołu. 

Radny Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 14 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 
nieruchomości stanowiącej mienie Gminy Cewice. 

Pan Jerzy Bańka - Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do przedstawionej 
uchwały na podstawie uzasadnienia, które stanowi załącznik nr 15 do 
niniejszego protokołu. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 15 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty. 
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Jerzy Bańka - Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do przedstawionej 
uchwały na podstawie uzasadnienia, które stanowi załącznik nr 16 do 
niniejszego protokołu. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Radny M. Grybisz miał pytania odnośnie zwalniania z opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości 
zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących 
odpady komunalne w kompostowniku. Zapytał jak to się ma do budynków 
wielorodzinnych? 

Przewodniczący Rady poinformował, że nie ma takich możliwości. 

Radna M. Reclaf pytała o wytyczne dot. tego jak taki kompostownik ma 
wyglądać. 

Wójt wyjaśnił, że w tej sprawie nie ma żadnych wytycznych. 

Radny G. Partyka miał pytania odnośnie podwyższonej opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi jeśli właściciel nieruchomości nie 
wypełnia obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób selektywny. 

Pan Wójt poinformował, że opłata podwyższona będzie nakładana na okres 
3 m-cy w przypadku niesegregowania odpadów komunalnych. 

Radna M. Bachan pytała, czy firmy budowlane z terenu Gminy Cewice mają 
umowy na wywóz śmieci. I czy Urząd Gminy ma możliwość kontroli tych firm, 
gdyż często podrzucane są odpady budowlane na śmietniki na osiedlach. 

Pan Bańka wyjaśnił, że wystąpił do rożnych firm o przedstawienie umów 
na wywóz odpadów komunalnych. Przedstawiono rachunki i umowy. Podkreślił, 
że tego rodzaju sytuacje zdarzają się notorycznie w Siemirowicach. Wójt ma 
problem z rozwiązaniem tego rodzaju zdarzeń, ponieważ ktoś musiałby 
pilnować śmietników, aby tam nie były wyrzucane odpady budowlane. 

Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 
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Ad. 16 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości i trybu składania deklaracji. 

Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do powyższej uchwały, na podstawie 
uzasadnienia do niniejszej uchwały, które stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 
protokołu. 

Radny Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 17 
Wójt Gminy Cewice przedstawił informacje na temat wykonania uchwał 
z poprzedniej sesji. Poinformował, że uchwały wymagające publikacji w 
Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego zostały opublikowane. 

Ponadto Wójt Gminy Cewice przedstawił blok informacyjny na poniższe 
tematy: 

• zakończona budowa drogi w Bukowinie, na Osiedlu Młodych 
w Cewicach i na ulicy Szkolnej w Siemirowicach, 

• budowa drogi na ulicy Spacerowej w Cewicach, 
• budowa sieci wodociągowej w Pieskach, 
• od 25.05.2020 r. otwarte zostaną przedszkola i oddziały 1-3 w szkole przy 

zachowaniu szczególnych środków ostrożności, 
• zmniejszenie subwencji oświatowej o 148 tys. zł, 
• zmniejszenie dochodów Gminy w stosunku do roku 2019 spowodowane 

epidemią. 
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Ad. 18 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Wiesław Keller odczytał n/w opinie 
wypracowane prze komisje stałe Rady Gminy Cewice: 

• pismo nr OOS.0012.1.5.2020 z dnia 14.05.2020 r. - opinia Komisji 
Budżetu i Rozwoju (załącznik nr 18 do niniejszego protokołu). 

Następnie Pan Keller odczytał pismo od Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej -
Andrzeja Dudy - życzenia z okazji Dnia Sołtysa 2020. W dalszej części 
Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie komisje Rady Gminy 
Cewice zapoznały się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2019 r. 
i wydały stosowne opinie dla Komisji Rewizyjnej. Ponadto wszystkie 
oświadczenia majątkowe radnych wpłynęły do biura Rady w wymaganym 
terminie i zostaną one przesłane do Urzędu Skarbowego w Lęborku. 
Podziękował również radnym, Wójtowi i Panu P. Celmer za przygotowanie i 
realizację uchwały w sprawie wprowadzenia za część roku 2020 zwolnienia z 
podatku od nieruchomości gruntów, budynków i budowli związanych z 
prowadzeniem działalności gospodarczej, wskazanym grupom przedsiębiorców, 
których płynność finansowa uległa pogorszeniu z powodu COVID-19. 

Pan Wójt poinformował, że w wyniku nowych regulacji prawnych związanych 
z COVID - 19, nieobecność Wójta do 30 dni skutkuje wyznaczeniem przez 
premiera komisarza do urzędu, aby zachować płynność administracyjną. 
W związku z tym Wójt planuje od nowego roku powołać Zastępcę Wójta Gminy 
Cewice. Sekretarz Gminy nie może pełnić funkcji zastępcy Wójta. 

Pan Keller uważa, że jest to zasadne. 

Wójt poinformował, że powołanie Zastępcy Wójta Gminy wynika również 
z zaleceń po kontroli RIO, które są powielane od wielu lat w Gminie Cewice. 

Ad. 19 

Radna M. Reclaf zapytała o skutek finansowy wynikający z 6 % podwyżek dla 
nauczycieli? 

Pan Wójt poinformował, że tego rodzaju dane przedstawi radnym na najbliższej 
sesji Rady Gminy. 
Radny Tryba pytał o to, czy na terenie Gminy Cewice zostały zamknięte lub 
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zawieszone działalności gospodarcze w wyniku epidemii COVID - 19. 

Pan Wójt poinformował, że 1 działalność gospodarcza została zamknięta. 

Pan Tryba pytał również o kwestie dotyczącej przegranej sprawy Gminy Cewice 
w sądzie I instancji w związku z niewykonaniem inwestycji w terminie -
kanalizacji w Siemirowicach przez wykonawcę. 

Pan P. Celmer wyjaśnił, że na chwilę obecna została złożona apelacja, ale 
wszelkie terminy procesowe zostały wstrzymane w związku z COVID - 19. Nie 
wiadomo kiedy apelacja zostanie rozpatrzona. 

Radna A. Kubica zgłosiła problem przepełnionych pojemników PCK na terenie 
Gminy Cewice. 

Wójt poinformował, że już w tej sprawie interweniował wcześniej. Niemniej 
jednak teraz również podejmie działania, aby te pojemniki zlikwidować. 

Pani Kubica zgłosiła, aby ktoś z firmy Ruben w Kamieńcu porozmawiał 
z mieszkańcami tej miejscowości o tym jaka tam będzie prowadzona 
działalność, gdyż mieszkańcy boją się, że tam będzie spalarnia. 

Pan Wójt poinformował, że firma Ruben nie ma obowiązku informowania 
mieszkańców. Wójt będzie udzielał informacji na temat działalności tej firmy 
podczas zebrań wiejskich. 

Radna M. Reclaf zwróciła się do radnych o wparcie inicjatywy szycia maseczek, 
które trafiły do mieszkańców Gminy Cewice oraz do szpitali. Podziękowała 
wszystkim, którzy pomagali w tej inicjatywie. 

Ad. 20 

W związku z brakiem interpelacji, zapytań, postulatów i oświadczeń 
zgłaszanych na poprzedniej sesji, nie ma również na nie odpowiedzi. 

Ad. 21 

Pan Remigiusz Grzanka - Przewodniczący Zarządu Osiedla Na Skarpie 
w Siemirowicach poprosił o posprzątanie ściżeki rowerowej, która prowadzi do 
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Siemirowic. 

Pan Adrian Wenta - Dyrektor ZDP w Lęborku, poinformował, że w chwili 
obecnej jest remontowana droga w Popowie i poprosił o cierpliwość. Ponadto 
poinformował, że ścieżka ta zostanie w najbliższym czasie posprzątana i 
odmalowana. 

Pan Grzanka zapytał również, kiedy zostanie otwarty Urząd Gminy 
w Cewicach? 

Wójt poinformował, że urząd jest otwarty cały czas. Jest zamontowany 
wideofon i pracownicy urzędu schodzą do petentów w sprawach pilnych. Od 
25.05.2020 r. wszelkie restrykcje będą łagodzone i ograniczona liczba petentów 
będzie wpuszczana do urzędu. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad X V I I sesji Przewodniczący Rady 
Pan Wiesław Keller podziękował zebranym za przybycie i zamknął obrady 

Ad. 22 

ogodz. 153U. 

Protokół sporządziła: Lidia Schulz 
Dnia 21.05.2020 r. 

I N S P E 
ds. obsługi organó/ 

inż. Lid 

K T O R 
' samorządowych 

chulz 
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